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Geachte heer Van Zijl, 

Op 2 oktober 2009 hebben de voorzitter van Colo, mevrouw mr. P. Swenker, en u 
mij een briefadvies gezonden waarom ik u had verzocht betreffende een 

inventarisatie van kleinschalige opleidingen en de doelmatigheid hiervan. Hiervoor 
wil ik u hartelijk danken. 

In uw brief geeft u aan dat door kleinschaligheid opleidingen uit het 
onderwijsaanbod dreigen te verdwijnen. Gedurende de periode van één jaar wilt u 
identificeren welke voorstellen de partijen in het veld (onderwijsinstellingen, 
kenniscentra en bedrijfsleven) zelf aandragen om tot oplossingen te komen met 
betrekking totde knelpunten bij kleinschalige opleidingen. U stelt voor de 

kenniscentra en instellingen te samen de verantwoordelijkheid te geven deze 

knelpunten weg te nemen. Op een aantal plaatsen vindt hierover reeds overleg 

plaats. Na één jaar wilt u onderzoeken in welke mate genoemde partijen een 

bijdrage hebben geleverd aan de oplossing van een ervaren knelpunt. 

Het doet mij genoegen te constateren dat reeds de nodige initiatieven zijn 

genomen door de diverse stakeholders en dat u verdere samenwerking tussen 

kenniscentra en onderwijsinstellingen actief wenst te bevorderen. Graag ontvang 

ik in oktober 2010 de onderzoeksresultaten. 

Ik ga ervan uit dat u in uw evaluatie aanbevelingen doet over de wijze waarop 
kleinschalige opleidingen aangeboden kunnen (blijven) worden. Het onderzoek 

kan inzicht bieden in de wijze waarop mbo-instellingen hun zorgplicht 

‘arbeidsmarktperspectief’ invullen. 

Voor twee zaken wil ik bijzondere aandacht vragen: 

1. Terugdringing van het aantal kwalificaties in de kwalificatiestructuur. 

Kwalificaties worden opgesteld door de kenniscentra omdat daarnaar vanuit de 
arbeidsmarkt vraag is. Zij hanteren daarbij een landelijk perspectief. Een van de 
criteria waaraan moet worden voldaan bij het opstellen van kwalificaties is dat er 

scholen zijn die een opleiding op basis van die specifieke kwalificatie willen 

aanbieden. Scholen maken daarbij zelf een economische afweging én kijken 

daarbij naar de invulling van de zorgplicht arbeidsmarktperspectief. 
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Een ander element hierbij is de vergaande verbijzondering van kwalificaties in een 
aantal kwalificatiedossiers. Ik zie graag dat de kenniscentra blijven werken aan 
het verder terugdringen van ondoelmatige overlap in de kwalificatiestructuur. Ik 
zal daarom op korte termijn de kenniscentra individueel benaderen en aangeven 
waar ik potentieel zie voor verdere reductie. Ik zal een vinger aan de pols houden 
voor wat betreft de verdere ontwikkeling op dit terrein en indien nodig met 
aanvullende maatregelen komen. 

2. Opleidingen zijn gebaseerd op kwalificaties. Het bevoegd gezag van een 
instelling bepaalt welke opleidingen worden aangeboden en neemt daarbij de 
zorgplicht arbeidsmarktperspectief in acht. Instellingen kijken in eerste instantie 
naar het (toekomstige) aanbod van arbeidsplaatsen in de regio. Voor kleinschalige 
opleidingen (= opleidingen die van belang zijn voor de economie, maar met een 
structuree! geringe vraag vanuit de arbeidsmarkt naar afgestudeerden) past 
evenwel een landelijk perspectief; een situatie waarmee ook de vakinstellingen te 
maken hebben. Ik ga ervan uit dat de instellingen de zorgplicht 
arbeidsmarktperspectief serieus nemen en geen opleidingen aanbieden waaraan 
in de (regionale) economie geen behoefte bestaat. Ook verwacht ik van mbo- 
instellingen dat zij opleidingen met weinig deelnemers, maar met goed 
arbeidsmarktperspectief waar mogelijk bundelen en bij elkaar onderbrengen. 

Voorts wil ik in dit verband ook aandacht vragen voor de doelmatigheid van het 
onderwijsaanbod in het algemeen. Het is mij opgevalten dat enkele bve- 
instellingen opleidingen aanbieden buiten de regio waar zij van oudsher actief zijn 
en daarmee concurreren met bve-instellingen in hun traditionele regio. Het betreft 
hier veelal het aanbod van relatief goedkope en ‘eenvoudige’ opleidingen. Mijns 
inziens gaat het hier om handelingen die de positie van bve-instellingen die in hun 
eigen regio een breed opleidingenaanbod moeten bieden, aantasten en die niet in 
het belang zijn van de sector als geheel. Ik verwacht dat de bve-instellingen in 
plaats van elkaars concurrenten vooral elkaars partners worden die staan voor 
een gezonde sector. 

Een afschrift. van deze brief stuur ik naar het Coördinatiepunt toetsing 
kwalificaties mbo. 

Met vriendelijke groet, 

de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 

7 Lr 
Marja van Bijsterveldt-Vliegenthart 
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BVE/I&1/189489 
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Geachte mevrouw Swenker, 

Op 2 oktober 2009 hebben de voorzitter van de MBO Raad, de heer Ing. J.P.C.M. 
van Zijl, en u mij een briefadvies gezonden waarom ik u had verzocht betreffende 
een inventarisatie van kleinschalige opleidingen en de doelmatigheid hiervan. 
Hiervoor wil ik u hartelijk danken. 

In uw brief geeft u aan dat door kleinschaligheid opleidingen uit het 
onderwijsaanbod dreigen te verdwijnen. Gedurende de periode van één jaar wilt u 
identificeren welke voorstellen de partijen in het veld (onderwijsinstellingen, 
kenniscentra en bedrijfsleven) zelf aandragen om tot oplossingen te komen met 
betrekking totde knelpunten bij kleinschalige opleidingen. U stelt voor de 
kenniscentra en instellingen te samen de verantwoordelijkheid te geven deze 
knelpunten weg te nemen. Op een aantal plaatsen vindt hierover reeds overleg 
plaats. Na één jaar wilt u onderzoeken in welke mate genoemde partijen een 
bijdrage hebben geleverd aan de oplossing van een ervaren knelpunt. 

Het doet mij genoegen te constateren dat reeds de nodige initiatieven zijn 
genomen door de diverse stakeholders en dat u verdere samenwerking tussen 
kenniscentra en onderwijsinstellingen actief wenst te bevorderen. Graag ontvang 
ik in oktober 2010 de onderzoeksresultaten, 

Ik ga ervan uit dat u in uw evaluatie aanbevelingen doet over de wijze waarop 
kleinschalige opleidingen aangeboden kunnen (blijven) worden. Het onderzoek 
kan inzicht bieden in de wijze waarop mbo-instellingen hun zorgplicht 
‘arbeidsmarktperspectief’ invullen. 

Voor twee zaken wil ik bijzondere aandacht vragen: 

1. Terugdringing van het aantal kwalificaties in de kwalificatiestructuur. 
Kwalificaties worden opgesteld door de kenniscentra omdat daarnaar vanuit de 
arbeidsmarkt vraag is. Zij hanteren daarbij een landelijk perspectief. Een van de 
criteria waaraan moet worden voldaan bij het opstellen van kwalificaties is dat er 

scholen zijn die een opleiding op basis van die specifieke kwalificatie willen 

aanbieden. Scholen maken daarbij zelf een economische afweging én kijken 

daarbij naar de invulling van de zorgplicht arbeidsmarktperspectief. 
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Een ander element hierbij is de vergaande verbijzondering van kwalificaties in een 
aantal kwalificatiedossiers. Ik zie graag dat de kenniscentra blijven werken aan 
het verder terugdringen van ondoelmatige overlap in de kwalificatiestructuur. Ik 
zal daarom op korte termijn de kenniscentra individueel benaderen en aangeven 
waar ik potentieel zie voor verdere reductie. Ik zal een vinger aan de pols houden 
voor wat betreft de verdere ontwikkeling op dit terrein en indien nodig met 
aanvullende maatregelen komen. 

2. Opleidingen zijn gebaseerd op kwalificaties. Het bevoegd gezag van een 
instelling bepaalt welke opleidingen worden aangeboden en neemt daarbij de 
zorgplicht arbeidsmarktperspectief in acht, Instellingen kijken in eerste instantie 
naar het (toekomstige) aanbod van arbeidsplaatsen in de regio. Voor kleinschalige 
opleidingen (= opleidingen die van belang zijn voor de economie, maar met een 
structureel geringe vraag vanuit de arbeidsmarkt naar afgestudeerden) past 
evenwel een landelijk perspectief; een situatie waarmee ook de vakinstellingen te 
maken hebben. Ik ga ervan uit dat de instellingen de zorgplicht 
arbeidsmarktperspectief serieus nemen en geen opleidingen aanbieden waaraan 
in de (regionale) economie geen behoefte bestaat. Ook verwacht ik van mbo- 
instellingen dat zij opleidingen met weinig deelnemers, maar met goed 
arbeidsmarktperspectief waar mogelijk bundelen en bij elkaar onderbrengen. 

Voorts wil ik in dit verband ook aandacht vragen voor de doelmatigheid van het 
onderwijsaanbod in het algemeen. Het is mij opgevallen dat enkele bve- 
instellingen opleidingen aanbieden buiten de regio waar zij van oudsher actief zijn 
en daarmee concurreren met bve-instellingen in hun traditionele regio. Het betreft 
hier veelal het aanbod van relatief goedkope en ‘eenvoudige’ opleidingen. Mijns 
inziens gaat het hier om handelingen die de positie van bve-instellingen die in hun 
eigen regio een breed opleidingenaanbod moeten bieden, aantasten en die niet in 
het belang zijn van de sector als geheel. Ik verwacht dat de bve-instellingen in 
plaats van elkaars concurrenten vooral elkaars partners worden die staan voor 
een gezonde sector. 

Een afs rift van deze brief stuur ik naar het Coördinatiepunt toetsing 
kwali aties mbo. / 

/ ‘ 

Met fence grogt, 

de ve yan Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 

HA van Bijsterveldt- Vliegenthart 
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